
НАЦИОНАЛЕН СЪВЕТ ЗА РАДИО И ТЕЛЕВИЗИЯ 
 

П Р О Т О К О Л 
№ 23 

 
от редовно заседание, състояло се на 15.03.2001 г. 

 
 
ПРИСЪСТВАЛИ: Александър Томов, Бойка Янчева, Валентина Радинска доц. 
Георги Лозанов, Димитър Коруджиев, Иван Драганов, Ивайло Петров, Йосиф 
Сърчаджиев, Светлана Божилова.  
 
ОТСЪСТВАЛИ: - няма 

 
 

ДНЕВЕН РЕД: 
 
1. Среща с Управителния съвет на Българското национално радио. 
 
 
Заседанието  е водено от Александър Томов и протоколист Снежана Милева. 
 
 
ПО ТОЧКА ”ПЪРВА”: 
 
На срещата присъстваха Александър Бръзицов – и.д. генерален директор на БНР, 
членовете на Управителния съвет – Величко Конакчиев, Кирил Каменов, Анета 
Янакиева и директора на програма “Хоризонт” Цоня Събчева. 
 
Г-жа Янчева запозна присъстващите с текста на подготвеното от нея изявление за 
БТА по повод вчерашното заседание на Върховния административен съд, 
образувано по жалбата на Петко Тодоров срещу решението на НСРТ за избор на 
генерален директор на БНР.  
 

До БТА 
Изявление 

от Националния съвет за радио и телевизия 
във връзка с вчерашното заседание на Върховния административен съд, образувано 
по жалбата на Петко Тодоров срещу решението на НСРТ за избор на генерален 

директор на БНР. 
 

 
 
Делото, образувано по жалбата на г-н Петко Тодоров срещу решението за избор на 
генерален директор на БНР, е отложено за 28 март 2001 г. за събиране на нови 
доказателства. На вчерашното заседание Върховният административен съд не се е 
произнасял по спиране изпълнението на решението. Действително, съгласно чл. 15, 
ал.2 от Закона за Върховния административен съд, жалбата срещу индивидуален 
административен акт спира изпълнението му, освен ако съдът постанови друго. 
Жалбата на г-н Петко Тодоров е подадена чрез НСРТ до Върховния 



 2

административен съд на 16.02.2001 г. /петък/. Както е публично известно, на 
18.02.2001 г. /неделя/ г-н Бориславов постъпи в болница след получен инфаркт, 
поради което след 16.02.2001 г. той не е изпълнявал правомощията си като 
генерален директор. С г-н Бориславов не е сключен след тази дата и договор за 
възлагане на управлението на БНР. Следователно законови нарушения относно 
спирането на изпълнението на решението за избор на генерален директор няма. 
Що се отнася до решението на НСРТ за утвърждаване на Управителен съвет на БНР, 
то следва да се подчертае, че то е прието на 13.02.2001 г. – т.е. генералният директор 
г-н Бориславов е предложил за утвърждаване на НСРТ състава на УС преди да е 
подадена жалбата срещу решението за избора на генерален директор и преди 
изпълнението на това решение да е било спряно по силата на Закона за Върховния 
административен съд. 
Съгласно чл. 38 от Закона за радиото и телевизията решението на НСРТ за 
утвърждаване на Управителен съвет подлежи на обжалване пред Върховния 
административен съд на самостоятелно основание. Това решение не е обжалвано, а 
срокът за обжалване е изтекъл. Следователно то е влязло в сила и членовете на 
Управителния съвет могат да упражняват установените в ЗРТ права и задължения. 
 

Национален съвет за радио и телевизия 
 
Националният съвет за радио и телевизия след проведеното обсъждане и явно 
гласуване със седем гласа “за” и двама “въздържали се” (г-жа Божилова и доц. 
Лозанов)  прие текста на изявлението и реши да бъде разпространено чрез БТА. 
 
Г-жа Божилова припомни, че договорите с членовете на Управителния съвет на 
БНР са сключени на 22.02.2001 год., тоест след датата на подаването на жалбата от 
Петко Тодоров и спиране изпълнението на решението за избор на генерален 
директор. За разлика от европейската практика, където Управителните съвети 
избират генералния директор на медиата, тук е обратно, генералният директор 
предлага за утвърждаване състава на Управителния съвет. Тя смята, че в този случай 
Управителния съвет е функция на нелегитимен директор и по тази причина не е 
взела участие в гласуването за приемане и огласяване на това изявление.   
 
Доц. Лозанов поясни, че това изявление е изцяло в сферата на правната материя и 
той се доверява в това отношение на г-жа Янчева и би подкрепил решение на НСРТ 
да и възложи изготвяне на изявлението, но се въздържа да гласува за самото 
изявление поради правния дефицит в неговите познания. 
 
Александър Бръзицов обясни накратко сложната обстановка, в която са принудени 
да работят и тежкото наследство, оставено от предишното ръководство на БНР. По 
повод констатираните нарушения свързани с ремонта и технологичното обновление 
ще се обърнат към Главна прокуратура и съответните институции.  
 
Цоня Събчева поясни, че всъщност щабът на протестиращите се състои от хора, 
заемащи ръководни длъжности в БНР с бетонирани позиции от предишното 
ръководство и нямат масова подкрепа от работещите в радиото. Опитите за диалог 
до момента не са дали добри резултати поради липсата на желание за преговаряне 
от страна на протестиращите, които смятат, че евентуални промени ще застрашат 
тяхното привилегировано статукво.  
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Г-н Драганов изрази мнение, че програмната политика трябва да излезе от  
правомощията на Управителния съвет. В националното радио има дефицит на 
типови програми, програмна философия и обща композиция. Граждански структури 
и обществени фигури трябва да влязат в радиото чрез експертни и консултативни 
съвети и да упражняват ефективен контрол. Журналистите сами да изготвят 
морално-етичния си кодекс. УС да определи ресорите и да привлече експертни 
сътрудници. Той лично настоява и за вътрешна целева ревизия по изпълнението на 
чл. 71, ал. 1 на ЗРТ, която изисква БНР да отделя за създаване и изпълнение на 
български музикални и радио драматични произведения не по-малко от 5 на сто от 
бюджета.  
 
Доц. Лозанов каза, че е очаквал по-деликатни инструменти от тяхна страна за 
решаване на конфликта. Подкрепя експертната позиция на Драганов и смята, че 
предложената структура има административен центризъм, който той не подкрепя. 
Предложените структури могат да действат само след приемане на правилниците, 
изисквани от чл. 62 на ЗРТ, а за да бъде реална функцията на обществена медиа, те 
трябва да се приемат само с консенсус на база вътрешен диалог. За него това е пътя, 
по който управлението на радиото ще е легитимно и реално, а не само някаква 
административна структура. 
 
Г-жа Божилова изрази съгласие с казаното до тук. Задължително отделяне на 
програмните структури от административно-стопанското управление на медиата. 
Структурните промени са следствие на програмните, в случая няма Програмен съвет 
и към него Звено за анализ и проучване на обществените потребности и липсата на 
тяхната аргументация води до авторитарно налагане на нови структури, които не 
могат да гарантират обществения характер на радиото, а няма и Обществен съвет. 
Необходимо е да се води широк дебат и диалог с професионалните колегии за 
изграждане и двустранно приемане на вътрешно-нормативната база.  
 
Г-н Томов препоръча на ръководството на БНР да изнесе в публичното 
пространство фактите и да потърси подкрепата на обществото. 
 
Приложени документи към протокол № 23 от 15.03.2001 год.: 
 
ЧЛЕНОВЕ НА НСРТ: 
 
 

Б. Янчева  В. Радинска:  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
Доц. Г. Лозанов:  Д. Коруджиев:  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
Ив. Петров:  Й. Сърчаджиев:  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
Св. Божилова:    
 . . . . . . . . . . . . . .    
    
Ал. Томов  Ив. Драганов  
 . . . . . . . . . . . . . .   . . . . . . . . . . . . . .  
 Председател  Секретар 

 


